
Zápis z jednání Akademického senátu JAMU ze dne 25. října 2013

Přítomni: doc.  Martin  Opršál  (předseda),  doc.  Sylva  Talpová  (místopředsedkyně),  
MgA. Gabriel Rovňák (tajemník), prof. Petr Oslzlý, doc. PhDr. Květoslava Horáčková, Ph.D., 
doc. Zdeněk Šmukař, doc. Petr Francán, prof. PhDr. Leoš Faltus, Mgr. Lukáš Kopecký
Omluveni: prof. Ivo Krobot, BcA. Martin Hroch, BcA. Hana Hřebačková
Hosté: prof. Ivo Medek, prof. Václav Cejpek, doc. Richard Fajnor, JUDr. Lenka Valová

1. Předseda AS JAMU doc. Opršál přivítal  senátory a hosty.  Konstatoval,  že senát je 
usnášeníschopný.

2. Kvestorka  JAMU  JUDr.  Valová  představila  senátu  materiál  Aktualizace 
dlouhodobého  záměru  JAMU  a  institucionální  plán  JAMU  na  rok  2014. 
Připomněla,  že  zanikl  systém  FRVŠ  v té  podobě,  v  jaké  jsme  jej  dosud  znali  a 
využívali. Došlo k přerozdělení prostředků jednotlivým vysokým školám, které je dále 
formou interní soutěže rozdělují jednotlivým inovačním projektům. 

Diskuse:
Doc.  Opršál:  Podle  jakého  klíče  přerozdělovalo  ministerstvo  peníze  z FRVŠ 
jednotlivým školám?
JUDr. Valová: Existují 4 základní kritéria. Kritérium počtu studentů, poměru docentů 
a profesorů, kritérium výstupů z RIV-u, a též kritérium mobilit.

Doc.  Francán:  Z jakého  zdroje  vychází  schvalovaný  dokument?  Kdo  rozhoduje  o 
přerozdělení finančních prostředků? 
JUDr. Valová: Dokument vychází z „Aktualizace dlouhodobého záměru Ministerstva 
školství  na  rok  2014.“  Tento  materiál  doporučuje  osnovu  a  oblasti,  na  které  je 
potřebné se zaměřit. Klíčovým je též „Dlouhodobý záměr JAMU na období 2011 – 
2015“. Přerozdělování finančních částek má na starost ekonomická komise a následně 
kolegium rektora.

AS JAMU jednomyslně schválil Aktualizaci dlouhodobého záměru JAMU a 
institucionální plán JAMU na rok 2014.

3. V souvislosti s vyjádřeními prof. Milana Knížáka, která směřoval na úroveň a systém 
fungování RUV-u, přijal AS JAMU po širší diskusi prohlášení: 
Akademický  senát  JAMU  si  je  vědom  rozsáhlosti  administrativního  aparátu 
RUV a komplikací  s tím souvisejících.  Zároveň však vnímá tento systém jako 
zásadní  pro  hodnocení vysokých škol  v oblasti  jejich  uměleckých  výstupů.  
AS JAMU tímto vyjadřuje nesouhlas s postojem prof. Milana Knížáka, jenž se 
odvolává  na  zastaralé  informace  a  který  svými  vyjádřeními  ohrožuje  systém 
přidělování  finančních  prostředků  uměleckým  vysokým školám  a  uměleckým 
oborům.

4. Rektor JAMU prof. Medek informoval senát o své neúčasti na oslavě státního svátku 
na Pražském hradě dne 28.  10.  2013 i  o důvodech,  které  jej  k tomu vedou. Senát 
k tomu jednomyslně přijal usnesení: 



Akademický senát JAMU podporuje stanovisko rektora JAMU prof. Ivo Medka 
k selektivnímu  pozvání  rektorů  českých  vysokých  škol  prezidentem  Milošem 
Zemanem  na  oslavu  státního  svátku  ČR.  Akademický  senát  JAMU  bere  na 
vědomí,  že  se  rektor  JAMU  ze  solidarity  s  dotčenými  školami  a  jejich 
představiteli uvedeného ceremoniálu nezúčastní. 

5. Prorektor  JAMU  doc.  Fajnor  se  obrátil  na  studentskou  část  AS  JAMU a požádal 
senátory  zastupující  studenty  o vyjádření  stanoviska,  resp.  připomínkování 
autoevaluačního  dokumentu  CREDO.  Doc.  Fajnor  rámcově  obeznámil  studenty 
s připravovaným  dokumentem  a  přislíbil  jeho  zaslání  hned  po  zkompletování. 
Přítomní studentští senátoři přijali účast v tomto projektu. 

(Před následujícím bodem opustil z časových důvodů zasedání senátu předseda doc. 
Opršál. Jednání dále řídila místopředsedkyně doc. Talpová)

6. Volby do AS JAMU
- zástupci  volební  komise  na  HF  i  DiFa  konstatovali,  že  navrhování  kandidátů 

proběhlo na fakultách bez problémů. Platné návrhové lístky ze schránek k tomu 
určených byly zaregistrovány volební komisí.

- členové komise z fakult se dohodli na systému oslovování navrhnutých kandidátů 
za účelem zjištění jejich zájmu kandidovat do AS JAMU.

Zápis vypracoval MgA. Gabriel Rovňák 

Verifikoval doc. Martin Opršál


